

Curriculum vitae

Dr.

Ayman Sayed Mahmoud Abdel Gwad



السيرة الذاتية

دكتور

أيمن سيد محمود عبد الجواد

Personal Data

البيانات الشخصية

Date & Place of Birth	October 11, 1979 - Cairo, Egypt	١١ أكتوبر ١٩٧٩ - القاهرة جمهورية مصر العربية.	تاريخ ومحل الميلاد
Marital status	Married, 3 children	متزوج، ٣ أبناء	الحالة الاجتماعية
Languages	Arabic and English	العربية والإنجليزية.	اللغات
Academic title	Lecturer of Architectural Design	مدرس التصميم المعماري	اللقب العلمي
Essential Work	Assistant professor , Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering– Assiut University, Assiut, Egypt	مدرس بقسم الهندسة المعمارية كلية الهندسة جامعة أسيوط – جمهورية مصر العربية.	العمل الأساسي
Telephone	Mobile 00201004777037	محمول	هاتف
E-Mail	aymanabdelgwad@hotmail.com aymanabdelgwad@aun.edu.eg		فاكس بريد إلكتروني

Scientific Degrees

الدرجات العلمية

July 2018	Ph.D. - of Architecture, Faculty of Engineering, Assiut University Egypt	دكتوراه العمارة من كلية الهندسة بجامعة اسيوط - مصر	يوليو ٢٠١٨
July 2009	M.Sc. - Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering (FOE) – Assiut University (AU) , Assiut, Egypt	ماجستير التصميم المعماري من قسم العمارة – كلية الهندسة – جامعة أسيوط	يوليو ٢٠٠٩
Dec 2002	B.Sc. Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering (FOE) – Assiut University(AU), Assiut, Egypt	بكالوريوس الهندسة المعمارية (جيد جدا مع مرتبة الشرف) قسم العمارة – كلية الهندسة -جامعة أسيوط.	ديسمبر ٢٠٠٢

Specialization

التخصص العلمي

General	Architectural Engineering	الهندسة المعمارية	التخصص العام
Fine	Architectural design	التصميم المعماري	التخصص الدقيق
Fields of Interests	Architectural Design – Design for Pedestrian – Urban Design - Interior Design – Building reuse	التصميم المعماري، التصميم للمشاة، التصميم الحضري، التصميم الداخلي، إعادة توظيف المباني.	مجالات الاهتمام

Ph.D., 2018	"CUSTOMIZING WALKABILITY INDICATORS FOR EGYPTIAN CITY: THE CASE OF ASSIUT CITY Faculty of Engineering – Assiut University, Assiut, Egypt	صياغة مؤشرات التهيئة للمشاة للمدينة المصرية مدينة أسيوط كدراسة حالة – (كلية الهندسة - جامعة أسيوط - مصر)	الدكتوراه ٢٠١٨
M. Sc., 2009	"Concepts of buildings reuse from theory to application." Faculty of Engineering – Assiut University, Assiut, Egypt	والتطبيق النظرية بين المباني استخدام إعادة مفاهيم (قسم الهندسة المعمارية – كلية الهندسة - جامعة أسيوط)	الماجستير ٢٠٠٩

Academic History



التدرج الأكاديمي

July 2018:	Lecturer (Assistant Professor), Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering – Assiut University, Assiut, Egypt	مدرس بقسم الهندسة المعمارية، كلية الهندسة، جامعة أسيوط	يوليو ٢٠١٨:
June 2009 :	Assistant Lecturer, Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering – Assiut University, Assiut, Egypt	مدرس مساعد بقسم الهندسة المعمارية، كلية الهندسة، جامعة أسيوط	يونيو ٢٠٠٩ :
December 2002 :	Demonstrator, Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering – Assiut University, Assiut, Egypt	معيد بقسم الهندسة المعمارية، كلية الهندسة، جامعة أسيوط.	ديسمبر ٢٠٠٢:

Teaching Activities



أنشطة تدريسية

Interior Design Program – Faculty of Engineering– Assiut University, Egypt		برنامج هندسة التصميم الداخلي – كلية الهندسة - جامعة أسيوط جمهورية مصر العربية	
2019/2020	Teaching and Supervising the Graduation Project of Bachelor Program	تدريس مشروع التخرج ببرنامج البكالوريوس.	٢٠٢٠ / ٢٠١٩
2018/2019	Teaching a course titled by “Architectural design studio ٣”	تدريس مقرر "ستوديو تصميم معماري ٣"	٢٠١٩
2019/2020	Teaching a course titled by “Solving Problems”	تدريس مقرر "حل المشكلات"	٢٠٢٠ : ٢٠١٨
2019/2020	Teaching a course titled by “History of Architecture 1”	تدريس مقرر "تاريخ العمارة ١"	٢٠٢٠ : ٢٠١٨
Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering– Assiut University, Egypt		قسم الهندسة المعمارية – كلية الهندسة - جامعة أسيوط جمهورية مصر العربية	
2018 : 2020	Teaching and Supervising the Graduation Project of Bachelor Program	تدريس مشروع التخرج ببرنامج البكالوريوس.	٢٠٢٠ : ٢٠١٨
2006 : 2010	Teaching a. course titled "Engineering drawing" In Décor Dept – faculty of Fine Arts	تدريس مقرر "الاسقاط الهندسي" - برنامج الماجستير بقسم الديكور، كلية الفنون الجميلة، جامعة أسيوط	٢٠٢٠ : ٢٠١٨
2002 : 2018	Assisting in teaching the following B.Sc. courses: Architectural Design – building construction – working drawing – urban design – town planning – housing – graduation projects.	المعاونة كمعيد ومدرس مساعد في أعمال تدريس مقررات التصميم المعماري، الرسم النظري ونظرية الألوان، الإنشاء المعماري، التصميمات التنفيذية، والتخطيط العمراني، والإسكان، والعديد من مشروعات التخرج – ببرنامج البكالوريوس.	٢٠١٨ : ٢٠٠٢

Specialization √ المهارات الخاصة

The ability to use manual sketches in the teaching process professionally and prepare new students in particular to use manual sketches in various architectural works in general and architectural and urban design in particular.

القدرة على استخدام الاسكتشات اليدوية في العملية التدريسية بشكل احترافي وتهيئة الطلاب الجدد بشكل خاص لاستخدام الاسكتشات اليدوية في الاعمال المعمارية المختلفة بشكل عام والتصميم المعماري والحضري بشكل خاص.

عنوان صفحة أعمال على الفيس بوك:

<https://www.facebook.com/100623701660564-أمن-سيد-د-معمارية-د-أسكنشات-معمارية/>

Key Achievements √ الإنجازات الرئيسية

Faculty of Engineering– Assiut University,
Egypt

كلية الهندسة - جامعة أسيوط
جمهورية مصر العربية

June 2011	Faculty of Engineering at Assiut University got the accreditation by “National authority for quality assurance and accreditation in Egypt” (NAQAAE) as the first accredited faculty of engineering in Egypt.	حصول كلية الهندسة بجامعة أسيوط على الاعتماد الأكاديمي من الهيئة القومية لضمان جودة التعليم والاعتماد في يونيو ٢٠١١ كأول كلية هندسة معتمدة بمصر.	يونيو ٢٠١١
January 2020	Faculty of Engineering at Assiut University got the accreditation by “National authority for quality assurance and accreditation in Egypt” (NAQAAE).	حصول كلية الهندسة بجامعة أسيوط على تجديد الاعتماد الأكاديمي من الهيئة القومية لضمان جودة التعليم والاعتماد في يناير ٢٠٢٠	يناير ٢٠٠٨

Admin . & Academic Positions √ مواقع إدارية وأكاديمية

Faculty of Engineering– Assiut University,
Egypt

كلية الهندسة - جامعة أسيوط
جمهورية مصر العربية

2018	Vice of the scientific seminar of Architectural Engineering Dept. – Assiut	منسق السيمينار العلمي لقسم الهندسة المعمارية – كلية الهندسة – جامعة أسيوط	٢٠١٨
2019	Vice of the quality unit of Architectural Engineering Dept. – Assiut	منسق الجودة بقسم الهندسة المعمارية – كلية الهندسة – جامعة أسيوط	٢٠١٩

Supreme Councils and Committees √ عضوية مجالس ولجان

Faculty of Engineering– Assiut University,
Egypt

كلية الهندسة - جامعة أسيوط
جمهورية مصر العربية

Oct. 2018 – Sept. 2019	Member of Department Council up to September 2010.	عضو مجلس قسم الهندسة المعمارية للدورة من 2018/10 حتى 2019/9.	أكتوبر ٢٠١٨ – سبتمبر ٢٠١٩
October 2019	Member of postgraduate studies and research Committee, FOE- Assiut University	عضو لجنة الدراسات العليا بكلية الهندسة – جامعة أسيوط ٢٠٢٠/١٠١٩	أكتوبر ٢٠١٩
2019	Member of Scientific committee of Architectural Engineering Dept.	عضو اللجنة العلمية لقسم الهندسة المعمارية بجامعة أسيوط.	٢٠١٩

2019	Member of bylaw Of architectural Eng., Assiut University	عضو لجنة اعداد لائحة لقسم الهندسة المعمارية بجامعة أسيوط.	٢٠١٩
2019	Member of Engineering studies & consultation center., Assiut University	عضو مركز الدراسات والاستشارات الهندسية بكلية الهندسة بجامعة أسيوط.	٢٠١٩

Previous Academic Activities | | أنشطة أكاديمية سابقة

Faculty of Engineering– Assiut University, Egypt		كلية الهندسة - جامعة أسيوط جمهورية مصر العربية	
Jan. 2009	Participation in setting Academic Standards for undergraduate stage in faculty of engineering.	المشاركة في أعمال وضع المعايير الأكاديمية للباكالوريوس لكلية الهندسة جامعة اسيوط	٢٠١٨
	Participating in the Organizing committees of the architectural conferences, which were held at dept of Architectural Eng., Assiut University for years 1995, 1997, 2000.	المشاركة في لجان تنظيم المؤتمرات المعمارية التي عقدت في قسم العمارة، كلية الهندسة، جامعة أسيوط للأعوام ٢٠٠٢،-٢٠١٦.	

Lectures & Seminars | | محاضرات عامة وسمينارات

Faculty of Engineering– Assiut University, Egypt		كلية الهندسة - جامعة أسيوط جمهورية مصر العربية	
June 2005 till 2020	Participation in weekly Seminar of Dept. of Arch. Eng. - FOE-AU	المشاركة في السيمينارات الأسبوعية لقسم الهندسة المعمارية بكلية الهندسة - جامعة أسيوط.	يونيو ٢٠٠٥ حتى ٢٠٢٠

Research Papers | | الأوراق البحثية

2007	<i>Building Reuse as an approach of sustainable development, 2007, Assiut university, faculty of engineering Ayman Sayed Mahmoud, Mohamed Abdel Samee Eid, Ezzat Abdel Monem.</i>	١. إعادة استخدام المباني كأحد مداخل التنمية المستدامة، (٢٠٠٧) أيمن سيد محمود محمد عبد السميع عيد، عزت عبد المنعم مرغني،	٢٠٠٧
2016	<i>WALKABILITY of EGYPTIAN CITIES; an approach of sustainable Environment, Assiut City as a case study, 2016, South Valley university, Ayman Sayed Mahmoud, MohamedAbdel Samee Eid, Ahmed Refaat Mostafa.</i>	٢. تهيئة المدينة المصرية للمشاة كمدخل لبيئة مستدامة مدينة أسيوط كدراسة حالة (المؤتمر الدولي الثالث) للدراسات البيئية - جامعة جنوب الوادي ٢٠١٦ أيمن سيد محمود، محمد عبد السميع عيد، احمد رفعت مصطفى	٢٠١٦
2018	<i>WALKABILITY as a sustainable approach for solving mobility movement in Assiut city, 2018, Assiut university, The 9th International conference for Development in Arab world Ayman Sayed Mahmoud, MohamedAbdel Samee Eid, Ahmed Refaat Mostafa.</i>	٣. التهيئة للمشاة كمدخل مستدام لحل مشاكل الحركة في مدينة أسيوط (المؤتمر الدولي التاسع للتنمية في الوطن العربي - جامعة أسيوط، أيمن سيد محمود، محمد عبد السميع عيد، احمد رفعت مصطفى (٢٠١٨)	٢٠١٨

Conferences, Forums and workshops | | مؤتمرات وندوات وورش عمل

Dept. of Architectural Engineering – Faculty of Engineering– Assiut University, Egypt		قسم الهندسة المعمارية – كلية الهندسة - جامعة أسيوط جمهورية مصر العربية	
13-15 April 2010	٨ th international architectural conference “IACA ⁸ ”, Egypt, April,	المؤتمر المعماري الدولي الثامن لقسم الهندسة المعمارية: العمارة والعمران – قضايا معاصرة، ١٣	١٣-١٥ أبريل ٢٠١٠

	13-15, 2010, Department of Architectural Engineering - Assiut University, Assiut, Egypt, ٢٠١٠. Participation type: Organizing committee member.	١٥ أبريل ٢٠١٠، كلية الهندسة – جامعة أسيوط – أسيوط – جمهورية مصر العربية، ٢٠١٠. طبيعة المشاركة: عضو اللجنة المنظمة	
23-25 Oct. 2007	The 7 th International Architectural Conferences "Architecture for the Poor – Problems and Solutions", dept. of architectural Eng., Assiut University Participation type: Organizing committee member.	المؤتمر المعماري الدولي السابع لقسم العمارة بكلية الهندسة – جامعة أسيوط "إسكان الفقراء – المشكلات والحلول" ٢٥-٢٣ أكتوبر ٢٠٠٧ – أسيوط – مصر طبيعة المشاركة: عضو اللجنة المنظمة	٢٥-٢٣ أكتوبر ٢٠٠٧
7-8 May 2007	The first engineering conference for young researchers: Engineering between theory and application, 7-8 May 2007, Faculty of engineering – Assiut University, Egypt. Participation type: have an accepted paper.	المؤتمر الهندسي الأول لشباب الباحثين "الهندسة بين النظرية والتطبيق" ٧ : ٨ مايو ٢٠٠٧ كلية الهندسة – جامعة أسيوط، جمهورية مصر العربية طبيعة المشاركة: المشاركة ببحث مقبول	٧ : ٨ مايو ٢٠٠٧
20 – 22 April 2003	Urban and Environment – Theory and Practice Department of Architectural Engineering – Faculty of Engineering -Assiut University, Assiut, Egypt, (April 2003). Participation type: Organizing committee member.	المؤتمر المعماري الدولي الخامس لقسم العمارة بكلية الهندسة – جامعة أسيوط "ال عمران والبيئة – الفكر والتطبيق"، ٢٠-٢٢ أبريل ٢٠٠٣ – أسيوط – مصر طبيعة المشاركة: عضو اللجنة المنظمة	٢٠-٢٢ أبريل ٢٠٠٣

دورات تدريبية ١٥ Training Courses

Faculty of Engineering– Assiut University, Egypt		كلية الهندسة - جامعة أسيوط جمهورية مصر العربية	
2002	1. A course about "Preparation Of University Teacher" at the Faculty of Education, Assiut University	١. دورة إعداد المعلم الجامعي، والتي عقدت بكلية التربية، جامعة أسيوط.	٢٠٠٢
2005	2. A training course in " Scientific Research Methods " – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٢. دورة تدريبية في أساليب البحث العلمي - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠٠٥
2005	3. A training course in Effective Presentation – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٣. دورة تدريبية في العرض الفعال - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠٠٥
2008	4. A training course in Job Esthetics – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٤. دورة تدريبية في سلوكيات المهنة - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠٠٨
2008	5. A training course in Scientific Publishing – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٥. دورة تدريبية في النشر العلمي - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠٠٨
2009	6. A training course in How to write a Competitive research project – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٦. دورة تدريبية في كيف تكتب مشروعاً بحثياً تنافسياً - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠٠٩
2009	7. A training course in Strategic planning – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٧. دورة تدريبية في التخطيط الاستراتيجي - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠٠٩

2018	8. A training course in <u>How to Activate electronic course</u> – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٨. دورة تدريبية في <u>كيفية تفعيل المقرر الإلكتروني</u> - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠١٨
2018	9. A training course in <u>Quality Standards in Teaching process</u> – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	٩. دورة تدريبية في <u>معايير الجودة في العملية التدريسية</u> - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠١٨
2018	10. A training course in <u>Research publishing in international journals</u> – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	١٠. دورة تدريبية في <u>نشر البحوث في مجلات دولية</u> - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠١٨
2018	11. A training course in <u>Funding for scientific research</u> – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	١١. دورة تدريبية في <u>تمويل البحوث العلمية والمنح</u> - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠١٨
2018	12. A training course in <u>Applying information technology in teaching</u> – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	١٢. دورة تدريبية في <u>تطبيقات تكنولوجيا المعلومات في التدريس</u> - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠١٨
2018	13. A training course in <u>Skills of Communication in teaching modes</u> – Faculty and Leadership Development Center – Assiut University	١٣. دورة تدريبية في <u>مهارات الاتصال في أنماط التعليم المختلفة</u> - مركز تنمية قدرات ومهارات أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط	٢٠١٨